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Abstract (en)
[origin: US5157873A] A portable grinder (10) has a motor-driven drive shaft (15) and a quick-acting chucking device for a grinding tool (43), which
comprises a spindle (20), coaxial with the drive shaft (15), which is braced against the drive shaft (15) by a spring (24) in the axial direction and can
be displaced in the axial direction relative to the drive shaft (15) by means of a clamping lever (32). One external free end of the spindle (20) retains
the grinding tool (43), which in a released position-with the free end of the spindle (20) extended and the spring (24) tensioned-can be removed from
the free end, and in a tightened position-with the free end of the spindle (20) retracted and the spring (24) partly relaxed-is non-rotatably joined to the
drive shaft. The free end is configured as a bayonet end (40) which extends though the grinding tool (43). An attachment collet (41) with a bayonet
opening can be placed from outside onto the bayonet end (40).

Abstract (de)
Eine tragbare Schleifmaschine (10) weist eine motorisch angetriebe Antriebswelle (15) und eine Schnellspanneinrichtung für ein Schleifwerkzeug
(43) auf, die eine zur Antriebswelle (15) koaxiale Spindel (20) umfaßt, die über eine Feder (24) in axialer Richtung gegen die Antriebswelle (15)
verspannt und mittels eines Spannhebels (32) in axialer Richtung relativ zur Antriebswelle (15) verschiebbar ist. Dabei haltert ein äußeres freies
Ende der Spindel (20) das Schleifwerkzeug (43), das in einer Lösestellung bei ausgefahrenem freien Ende der Spindel (20) und gespannter Feder
(24) von dem freien Ende abnehmbar ist, und sich in einer Spannstellung bei eingefahrenem freien Ende der Spindel (20) und teilweise entspannter
Feder (24) in drehfester Verbindung mit der Antriebswelle (15) befindet. Das freie Ende ist als Bajonett-Ende (40) ausgebildet, das sich durch
das Schleifwerkzeug (43) hindurch erstreckt. Eine Befestigungshülse (41) mit einer Bajonett-Öffnung ist von außen auf das Bajonett-Ende (40)
aufsetzbar. <IMAGE>
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